
Algemene beschouwingen       

Vandaag bespreken we de voorjaarsnota 2018. Doel hiervan is de beleidsmatige keuzes voor te 

leggen en daarmee een kader te creëren voor de begroting van 2019 en de meerjarenbegroting. 

Beleidsmatige keuzes moeten we niet lichtvaardig maken. Die dienen goed doordacht en overwogen 

te worden. Zoals altijd is de insteek van de SGP constructief, waarbij we kritisch kijken naar de 

kosten. Immers we doen dit uiteindelijk voor de inwoners van ons gebied die mogen verwachten dat 

hun bijdragen goed besteed worden. 

Die bijdragen zullen stijgen want dat we in een gebied wonen waar de kosten voor het watersysteem 

gaan toenemen begrijpen we allemaal. De pieken in de neerslag en ook de grondslag van (een deel 

van) ons gebied, zullen in de toekomst hun weerslag hebben op onze uitgaven. Wij lopen hier niet 

voor weg. Goed bestuur betekent dat we op het juiste moment de nodige besluiten nemen waarbij 

we de verwachte ontwikkelingen in ons besluit meenemen. Of te wel, we werken vandaag al aan de 

opgave van morgen. 

Voorzitter, als we terug kijken naar 2017 dan zien we een jaarrekening met een prachtig resultaat 

van € 8,9 miljoen. Wij willen het College en de directie een compliment geven voor het bereiken van 

dit resultaat. Verbetering op deel-punten is misschien wel mogelijk, het gaat echter om de hoofdlijn 

en die is goed. Wij kunnen ons vinden in het voorstel zoals dat voor ons ligt. Dit maakt het immers 

mogelijk om de middelen in te zetten voor gericht beleid. En bij de onttrekking uit de reserves is het 

altijd het AB wat beslist, zodat een afgewogen oordeel dan gemaakt kan worden. 

Kijken we verder dan zijn er twee belangrijke zaken die we willen benoemen. 

1. De bouw van de rwzi loopt voorspoedig en blijft binnen het budget. Wij vinden het nog te vroeg 

om de laatste stap van 1,5% verhoging nu al te doen. Daarvoor is het inderdaad beter om op de 

begrotingsbehandeling te wachten. Dan weten we immers meer en belasten we onze inwoners niet 

onnodig. 

2. Het is ons uit de scenario’s duidelijk dat de watersysteemheffing omhoog zal moeten om 

kostendekkend te kunnen zijn. Wij willen er wel op wijzen dat er twee sporen zijn om een evenwicht 

in de inkomsten en uitgaven te krijgen. Naast een verhoging van de belasting is dat een vermindering 

van de kosten door een deel op te vangen vanuit de beheerstaken. Wij roepen het college op om hier 

kritisch naar te kijken en waar mogelijk actie op te nemen. Het spreekt vanzelf dat hoe eerder dit 

gebeurt hoe groter het effect is. Immers dan werken we vandaag al aan de opgave van morgen. 

Overige punten die we kort willen aanstippen zijn: 

1. Het beleid waarbij eigen personeel wordt ingezet bij grote projecten en we op die wijze een deel 

van de kosten ‘terugverdienen’ is onze ogen een goede wijze van het verantwoord omgaan met de 

middelen. 



2. Natuurvriendelijke oevers aanleggen was de eerste stap, we hebben echter onderschat dat dit ook 

extra onderhoudskosten met zich mee zou brengen. Bij dergelijke ontwikkelingen moeten we niet 

alleen kijken naar de opbrengsten van vandaag, maar ook naar de kosten van morgen. 

3. Voor de ICT is de basis op orde. Echter kijken we naar de toekomst dat zijn er op dit gebied 

behoorlijke uitgaven te verwachten. Nu al geld opzij zetten dus, voor de opgave van morgen. 

Tot slot 

We hebben het hier over het kader voor de begroting van 2019. In dat jaar zullen de verkiezingen 

voor het nieuwe bestuur zijn gehouden. Voor een deel springen we dan met onze polsstok over onze 

eigen regeringsperiode in de nieuwe regeringsperiode. Op die wijze zijn we, we hebben het al eerder 

benoemd, bezig met de opgave van morgen. 

Dit is geen nieuwe opgave. Als SGP hebben we in ons politiek handelen de Bijbel als richtsnoer. Ook 

daar komen we tegen dat we vandaag al moeten werken aan de opgave van morgen. We nemen u 

een kleine 4.000 jaar mee terug in de tijd. Jozef, die door zijn broers als slaaf verkocht was, werd 

onderkoning van Egypte. Hij adviseerde de Farao van Egypte om de overvloedige oogsten van de 

komende 7 jaren op te slaan. De Heere had immers aan Farao laten zien dat daarna 7 jaren van 

slechte oogsten zouden komen. Farao volgde dit besluit, hij werkte vandaag al aan de opgave van 

morgen. Na 7 overvloedige jaren sloeg de hongersnood toe, maar Farao kon aan de opgave die 

morgen voldoen en zijn volk voeden. 

Voorzitter, zo komen we aan het einde van onze beschouwingen. De komende periode zullen er 

diverse besluiten moeten worden genomen. Soms eenvoudige, soms moeilijke besluiten. Als SGP 

wensen wij u allen, zowel de leden van het dagelijks bestuur als de leden van het algemeen bestuur, 

en de directie en haar medewerkers van het waterschap Gods onmisbare zegen toe. 

Een goed bestuursjaar toegewenst, 

Floor van Os 

 

 


